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Er zijn genoeg bekende (of iets minder bekende) personen in onze gemeenten, waarvan
iedereen zegt: “Ja, die ken ik wel.” Maar hoe goed kennen wij deze personen. Meestal
is het van gezicht, een oppervlakkig praatje, een foto in de krant of via, via. Door middel
van deze rubriek willen we proberen iets meer te weten te komen over deze mensen: hoe
leven ze, wat houdt hen bezig, wat zijn hun hobby’s etc. onder het motto: ‘Laat iemand
‘s een jasje uittrekken, zonder ‘m in zijn hemd te zetten’. Aan het eind van het gesprek
krijgt deze persoon de gelegenheid de pen aan iemand anders door te geven. Afwisse-
lend gaan we naar iemand uit de gemeente Ten Boer en Loppersum. Op aangeven van
xxxxxxxxx ben ik op bezoek bij xxxxxxxxxxxx.

 Ferry ten Brink

Personalia: Dick Groenhagen, geboren d.d.
12 september 1948 te Woldendorp, wonend te
Garmerwolde sinds 1979, getrouwd met Joke
Smit, een dochter en een zoon.
Opleiding: MULO en Kweekschool.
Beroep: Onderwijzer (ex, sinds dit jaar), in
Appingedam en Garmerwolde
Eerdere functies: Geen.
Overige functies: Penningmeester van ‘Ge-
mengd’ Mannenkoor Garmerwolde (samen
met vrouwen; de naam is ontstaan uit een
geintje).
Politiek: Van huis uit PvdA, maar ik heb verder
weinig met politiek.
Hobby’s: (Toer)fietsen, lezen, tv kijken.
Kleur: Rood.
Karakter: Humoristisch.
Goede eigenschap: Sociaal.
Slechte eigenschappen: Weinig geduld, slor-
dig (maar niet in het werk).
Moet lachen om: De politiek.
Kan wel huilen om: Toestanden in de wereld.
Uiterlijk: Men moet er netjes uitzien.
Bewondering voor: Mijn kinderen.
Heb moeite met: ‘Graai-mentaliteit’.
Trots op: Mijn ouders.
Vakantie: Fietsen in Nederland.
Muziek: Elvis Presley, Beatles, Neil Diamond.

Sport: Voetbal (kijken), actief drie keer in de
week ‘Mobilé’ (diabetes-fit).
Typisch Gronings vind ik: ‘Kovvie mit kouk’.
Televisie: Baantjer, goeie films (gek op oor-
logsfilms).
Boeken: Veenhof (natuur) en Konsalik.
Kunst: De oude Klassiekers, ik heb niet veel
met moderne kunst.
BuurContact: Gezellig blad om te lezen.
Kan me erg verheugen op: Ons vierde klein-
kind.
Bang voor: Ongedierte, muizen en ratten.
Hoogtepunten: Onze kleinkinderen.
Dieptepunt: Het afscheid van mijn baan in
Garnerwolde; dat is niet zo gegaan als ik had
gehoopt.
Vind het jammer: Dat zoveel ons van bovenaf
wordt opgelegd; de bureaucratie.
Wereld: Niet best.
Europa: Wordt te groot.
Nederland: Geweldig.
Groningen: Moet meer voor zichzelf opko-
men.
Garmerwolde: Mooi plaatsje om te wonen.
Verder wil ik nog kwijt: Ik vond dit een heel
gezellig interview.
De pen geef ik door aan: Jan Geuken, voor-
zitter Buurhoesspeulers, in Ten Boer.

Weegbree is een bekende plant, die veel te vinden is in bermen, weiden en tuinen en
algemeen wordt gezien als onkruid. Maar dat doet de plant tekort. Hij heeft vele
genezende eigenschappen. In Nederland is voornamelijk de Smalle en Grote weegbree
bekend. De soortnaam is Plantago lanceolata of P.major.Plantago van het Latijnse
Planta pedis (voetzool) met ago (gelijkend). Weegbree van het Oud Saksische ‘wegbre-
da’. Weg gecombineerd met breed. Een plant met brede bladeren die langs de weg groeit.

Weegbree, zowel de smalle als de brede, werd 12.000 jaar geleden al gebruikt als voedings-
middel. In Europa is de Weegbree sinds 4.000 jaar bekend. Vanuit Europa werd het door de hele
wereld verspreid. De indianen noemden het de voetstap van de blanke. Chinese
zeelui bewaarden weegbree om deze op zee te gebruiken als pleister bij
wonden. In een schoen gelegd, helpt het tegen voetkwalen.
De meisjes in Engeland zochten onder de wortel van de weegbree naar
kolen die zich daar met st. Jan (21 juni) zouden bevinden. Als deze ’s
nachts onder het hoofdkussen werd gelegd zagen zij hun toekomstige
echtgenoot. In de 17e eeuw zag men het kruid als een middel om de liefde
af te dwingen. Dit ging als volgt: Op st. Jan, voor zonsopgang, weegbree-
zaad verpulveren, daarna de schacht van een ganzenveer met het
poeder vullen samen met twee druppels wijwater.
De opening vervolgens dichtstoppen met maagdenwas, de eerste was
van jonge bijen. Wie de ganzenveer bij zich draagt is door iedereen
geliefd. De plant is al eeuwenlang bekend om zijn geneeskrachtige
werking en wondhelende eigenschappen.
In Shakespeare’s tijd werden de bladeren ook veelvuldig gebruikt.
In Romeo en Julia, 1e akte, zegt Romeo tegen Benvileo dat weegbree
uitstekend is voor de wond die Benvileo heeft opgelopen.
Waarom is dit onkruid nu zo geweldig als EHBO plant?
In de bladeren zit een stof Aucubine, die heeft een anti-allergische werking op ontstekingen
en heeft tevens het vermogen om een wond schoon te ‘zepen’. Daarnaast zitten er alkaloiden
en mineralen in. Weegbree heeft een goede werking op de luchtwegen, slijmoplossend,
desinfecterend en weefselversterkend. Bij middenoorontstekingen bij kleine kinderen helpt het
om een propje van de nerven te maken en dit in het oortje te doen. De pijn zal afnemen en de
ontsteking zal verminderen. Het verhoogt de weerstand en reinigt bronchiën en longen.
Bij schaafwonden, vuile wonden, is het bloedstelpend en desinfecterend. Pluk bij gebrek aan
een pleister een blad, kneus deze en leg het op de wond, doekje eromheen en regelmatig
wisselen. Bij insectenbeten kun je de beet inwrijven met gekneusd blad. De bladeren zijn te
gebruiken als thee en als pleister. Het wordt verwerkt in tincturen, siroop en zalf. Het zaad wordt
ingezet voor verkrijgen van een betere stoelgang en plantensap kan dagelijks genuttigd worden
om de constitutie te verbeteren. Het blad kan gegeten worden, maar oogst dan de bladeren
vanaf juni. En geweldig kruid en het groeit gewoon in de tuin!

‘De Winkel’ sluit deuren
‘t Zandt - Ze mogen zich de beste keet van Groningen noemen. Vorig jaar hebben ze

deze titel verdiend doordat zij alles goed hebben geregeld rondom ‘de keet’. Nu sluit de
winkel eind februari de deuren: het pand is verkocht.

‘Een groot verlies’, vinden de jongeren die het Bruin café geregeld bezoeken. Want het is zo’n
beetje de laatste sociale voorziening voor jongeren. En of er iets voor terugkomt? Sander Doorn,
één van de initiatiefnemers van ‘De Winkel’: “Aan de ene kant zou het fantastisch zijn als er iets
nieuws komt, maar zoiets als ‘De Winkel’ zullen we wel nooit meer krijgen. En het is natuurlijk
ook te hopen dat de gemeente Loppersum dit mee zal nemen, om toch nog iets te creëren voor
jeugd. Is het niet voor ons, dan wel voor de volgende generatie jongeren.” De jongeren van het
Bruin Café De Winkel hebben veel leuke activiteiten op hun naam staan, onder andere voor het
Glazen Huis in Groningen in 2009 barkruk zitten en vorig jaar deden ze mee in de strijd om de
titel ‘Beste keet’ van Nederland. Ook organiseerden ze regelmatig themafeesten, die in goede
sfeer verliepen. Er wordt eind februari een receptie georganiseerd voor degenen die ooit iets
hebben betekend voor ‘De Winkel’ om het initiatief werkelijk gestalte te geven.
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Zijn fractie wil het budget absoluut niet verhogen.
Dat is mevrouw Oldenhof met hem eens. “Als wij
geen jaarverslagen vragen, beperken we de admi-
nistratieve kosten.” Mevrouw Elderman wil het
burgerinitiatief regelen onder artikel 10 van het
reglement van orde. De heer Lambeck vindt dat het
in de verordening moet staan. En zijn de leden nu
dezelfde als in Appingedam en Delfzijl? De heer
Huizinga meldt dat de rekenkamercommissie van
Appingedam drie leden heeft. Die van Delfzijl heeft
er vier. Loppersum gaat ook voor een rekenkamer-
commissie van drie leden. En het is aan de com-
missie zelf om te beoordelen wat ze wel of niet gaat
onderzoeken.
De wijziging van de legesverordening geeft me-
vrouw Oldenhof “het gevoel dat onze burgers het vel
over de oren wordt gehaald.” De heer Lambeck is het
met haar eens. Wethouder Stoel vindt het niet goed
“dat men hier achteraf op wil wijzigen zonder dek-
kingsvoorstellen.” De heer Lambeck vindt dat de
heer Stoel een andere houding moet aannemen.
De heer Laning wil weten of het mogelijk is om een
maximum aantal leden te bepalen voor de vergade-
ringen van de Welstandscommissie. Dit om de
kosten van de vergoeding te beperken. De heer
Bos gaat verder: Is een Welstandscommissie nog
wel zinvol? VTH kan het toch ook? De heer Schol-
lema vindt dat erop kan worden bezuinigd, bijvoor-
beeld 10 procent. De heer Brons zou graag zien dat
er andere deelnemers in de commissie kwamen.
“Wat mij verbaast is dat er altijd dezelfde soort
mensen in zit.” De heer Sauerborn vindt dat de
ambtenaar in 99 van de 100 gevallen “zeer wel in
staat is om een beslissing te nemen.” Hij stelt voor
om de commissie voor één jaar te benoemen en in
de tussentijd in discussie te gaan. Wethouder
Prins zegt dat “we als gemeente verplicht zijn om
de toets te laten uitvoeren door een welstandscom-
missie of door een stadsbouwmeester.” Je kunt
wel bepaalde gebieden vrijstellen van welstandsei-
sen. In tweede en derde termijn komen de verschil-
lende opvattingen niet dichter bij elkaar. Uiteinde-

lijk stelt mevrouw Meyling voor om het agendapunt
door te schuiven. Na een korte schorsing lijkt dat
de wethouder ook het verstandigst.
De begrotingswijzigingen. Mevrouw Oldenhof en
de heer Brons maken zich zorgen over een struc-
turele bekostiging van de servicedienst Fivelingo.
Voor 2011 is er incidentele dekking gevonden.
Wethouder Hartman heeft “ontdekt dat de laatste
twee jaar de klussendienst via de ISD is bekostigd.
Voor 2011 hebben we een oplossing gevonden;
daarna kijken we hoe we het in kunnen passen.” De
heer Lambeck wil weten of het bedrag dat is
uitgetrokken voor de ondersteuning van de uitvoe-
ring van het saneringsplan inclusief btw en reiskos-
ten is, en, als dat niet het geval is, waar die kosten
worden geboekt. Het blijkt dat de kosten buiten het
bedrag vallen, maar waar ze geboekt worden heeft
wethouder Stoel niet paraat. “Ik kom er op terug
binnen een week.”
De heer Schollema vraagt of het ditmaal wel gaat
lukken om de vuilstortplaats op zaterdag open te
stellen. En kan de vuilstort in de weken voor de
jaarwisseling gratis worden opengesteld, om onge-
wenste brandstapels te voorkomen? De regeling
afvalbeheer is in concept gereed, maar wethouder
Prins is er niet tevreden over. “Het stuk ligt morgen
bij het college ter vaststelling. Ik ga ervanuit dat het
in februari op de agenda staat.”
De besluitvorming. De stukken komen nogmaals
langs, nu om te worden vastgesteld. Dat lukt niet
met het voorstel “Toepassing bevoegdheid en dele-
geren exploitatieplannen”. Acht fractieleden (LV,
PvdA, GL, GB/D66) willen het stuk doorschuiven.
In de rondvraag constateert de heer Schollema dat
het presidium zich dreigt te ontwikkelen tot besluit-
vormend orgaan. “Ik denk niet dat de gemeente
Loppersum daarbij gebaat is. Er is afgesproken dat
het presidium zich bezig houdt met het vaststellen
van de agenda.” Deze opmerking vindt de heer
Lambeck “de spijker op z’n kop.” Het loopt tegen
twaalven; de ambtelijke ondersteuning is al ver-
trokken. Hoogste tijd voor de man met de hamer.

Lammert Zuiderveld


